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A fost făcut un nou pas spre 
introducerea trenului metropolitan la 
Iași, iar la sfârșitul acestui an ar 
trebui să înceapă studiul de 
fezabilitate. În total, prin finanțare 
europeană vor fi aduse 10 trenuri noi  

 
În cadrul ședinței Adunării Generale a Asocia-

ției Metropolitane de Transport Public Iași 
(AMTPI), s-a aprobat protocolul de colaborare cu 
CFR SA Infrastructură, pentru introducerea tre-
nului metropolitan. Totuși, primele trenuri vor cir-
cula la Iași abia după trei ani. 

A fost acceptat acordul pentru trenul 
metropolitan la Iași 
Consiliile de administrație de la AMTPI și CFR 

SA sunt de acord cu implementarea trenului me-
tropolitan. În perioada următoare, reprezentanții 
celor două instituții se vor întâlni pentru a semna 
acordul dintre părți, fiind lansată licitația pentru 
studiul fezabilitate ulterior. Pe segmentul Hol-
boca-Aroneanu, va fi construită o nouă cale fe-

rată, cu o lungime de 10 km, pentru a face accesul 
și către aeroport. 

„Acordul dintre AMTPI și CFR SA Infrastructură 
urmează să fie semnat în viitorul apropiat, încă nu 
am stabilit o dată exactă. Următorul pas, după ce 
semnăm acordul, este să facem studiul de feza-
bilitate. Trebuie să vedem exact unde vor fi tere-
nurile afectate de construcția noilor căi ferate. Pe 
segmentul de la Holboca-Aroneanu, va fi necesar 
să facem 10 km de cale ferată. În ceea ce privește 
liniile deja existente, vor fi făcute niște linii de re-
tragere, pentru ca trenul să oprească în stație”, a 
transmis Eduard Boz, președintele AMTPI.  

Totuși, cea mai mare cerere este spre Ciurea, 
de unde mulți oameni fac naveta către Iași. Trans-
portul cu trenul le-ar putea reduce timpul de par-
curgere până în oraș. 

„Cel mai rapid trebuie să deschidem în partea 
de vest a municipiului, înspre Miroslava, Lețcani. 
De la Scânteia, există deja un traseu de tren care 
circulă spre oraș, iar oamenii ne-au trimis mai 
multe solicitări să existe și un traseu de autobuz 
care să oprească direct la gară”, a mai precizat 
Eduard Boz. 

Trenurile vor circula abia peste trei ani 
Din păcate, abia după trei ani vor veni primele 

trenuri, după finalizarea studiului de fezabilitate 
și depunerea proiectului. Valoarea totală a inves-
tiției va fi de 271 de milioane de euro, din care 235 
de milioane vor fi de la Uniunea Europeană, iar 36 
de milioane vor fi din bugetul local. 

„Realist vorbind, mai devreme de trei ani de 
zile nu avem cum să aducem trenuri metropoli-
tane la Iași. Oricum niciun producător nu poate 
asigura livrarea de trenuri noi într-o perioadă mai 
rapidă de trei ani. În total, vor fi aduse 10 trenuri 
noi. Proiectul valorează 271 de milioane de euro. 
Acest proiect depinde de mai multe instituții și 
este destul de dificil să rezolvăm imediat toate si-
tuațiile. Aceasta este o directivă europeană, folo-
sirea transportului feroviar, care nu a mai fost 
introdusă până acum în România”, a încheiat 
Eduard Boz. 

Proiectul trenului metropolitan din Iași a tre-
cut la următoarea etapă, însă va dura mult timp 
până va deveni realitate. 

Petronel ȘTEFAN

La Iași, vor fi aduse 10 vagoane noi 
pentru trenul metropolitan. Iată când vor 
fi inaugurate primele trasee
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Dan Gorbănescu, proprietarul 
restaurantului La Conac din Iași, 
discută într-un nou episod de 
#PodcastBZI despre businessul de 
familie, înființat în urmă cu 11 ani, 
provocările acestei afaceri, dar și de 
ce turiștii străini vor să consume 
produsele tradiționale românești. 
Alivanca este cel mai consumat 
produs, însă meniul este unul extrem 
de variat, pentru toate gusturile. 
Turiști din toată lumea au încercat 
preparatele din restaurant  

 
Dan Gorbănescu, proprietarul restaurantului 

La Conac, povestește că în urmă cu 11 ani a decis 
că este timpul să facă ceva diferit și a luat o ho-
tărâre care i-a schimbat viața.  

„Când îi vezi pe alții că au încercat, au făcut și 
sunt acolo, tu de ce să nu faci ceva? În definitiv, 
trebuie să gândim ca un stup. Vecinul meu din 
spate are albine și le văd mereu cum zumzăie. Așa 
vreau să văd oamenii, că acționează. Așa am 
ajuns și noi în situația aceasta. Ne-am vândut tot 
ce aveam, casa, mașina. Am luat o casă în chirie, 
nu ne-am permis să cumpărăm o casă în Copou, 
am băgat toți banii în acest proiect. Am găsit 
meșterii populari care au înțeles ideea noastră, 

nu e un proiect clasic. Ciprian Romaniuc, artist 
plastic, ne-a ajutat să ținem sub control nebunia, 
să nu fie ceva kitch. Oamenii mai cred că autentic 
românesc e o blană de oaie aruncată pe o laiță, 
vin lăutarii și te agasează. E ceva pentru băieți, la 
o șuetă. Mai bine se aude pe fundal Ciprian Po-
rumbescu. O trupă de jazz ne-a făcut un playlist 
cu niște melodii vechi ale lui Anton Pan. Se aud 
Maria Tănase, Maria Lătărețu. Cred că am reușit 
să facem ceva autentic”, povestește Dan Gorbă-
nescu.  

Dan Gorbănescu, proprietarul 
restaurantului La Conac din Iași:  
„La noi nu e despre fast, e despre slow” 
Turiștii care au încercat preparatele din res-

taurant sunt din toate colțurile lumii. 
„Cei care-s foarte departe de noi pleacă cu un 

meniu. Efectiv, vor să aibă acest meniu, ca o sa-
tisfacție. Din Noua Zeelandă, sunt mulți turiști. Cu 
America, nu mai spun, parcă suntem frați. Și Ame-
rica, cât e de America, au încropit o nouă nație. 
La noi nu e despre fast, e despre slow. Bucătăria 
românească nu se poate face repede, e timp la-
borios. Nu am avut niciodată șefi bucătari, ci gos-
podine, cum se făcea la un parastas, la o nuntă. 
Așa ne-am dorit, să nu fie mâncarea interpretată, 
ci normală. Nu avem băuturi carbogazoase, ci 

facem limonadă. Sunt niște procese care iau timp 
și cred că aici apar nemulțumiri din partea unor 
persoane”, mai spune Dan Gorbănescu.  

Iașul are atestat de producător tradițional 
pentru alivancă. 

Dan Gorbănescu: „Cred într-o evoluție  
a societății românești și a Iașului” 
Antreprenorul este de părere că și copiii pot 

să se simtă bine la restaurant.  
„Oriunde, pe stradă, ai să vezi un copil mai agi-

tat, care nu a avut atenție suficientă. Eu nu cred 
în infractori, ci în persoane care nu au fost iubite 
la timp. Noi ne naștem perfecți, asta e teoria mea, 
dar ceva se întâmplă pe parcurs. Cel mic, când 
ajunge la un restaurant, știu că pot să stau, dacă 
are copilul o activitate. E atras de lego, puzzle sau 
ceva care să îl țină ocupat o oră, oră și ceva. El are 
o doză de energie pe parcursul zilei și trebuie con-
sumată. Noi suntem născuți să ne mișcăm, să ex-
plorăm. Cred într-o evoluție a societății românești 
și a Iașului”, mai spune antreprenorul.  

Pe lângă cel cu Dan Gorbănescu, proprietarul 
restaurantului La Conac din Iași, la secțiunea 
#PodcastBZI, de pe YouTube, sunt publicate 
peste 200 de interviuri cu antreprenori, oameni 
de afaceri, specialiști din diverse domenii. 

Raluca COSTIN

Dan Gorbănescu, proprietarul 
restaurantului La Conac din Iași: 
„Ne-am vândut tot ce aveam”
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Lucrările din fața Teatrului Național 
„Vasile Alecsandri” din Iași vor fi 
finalizate la sfârșitul anului 2024. 
Stadiul proiectului a ajuns  
la un grad de realizare de 45 la sută 

 
La finalul anului 2023, Comisia Națională de 

Arheologie de pe lângă Ministerul Culturii a apro-
bat Raportul de cercetare arheologică preventivă, 
realizat de echipa de specialiști de la Complexul 
Muzeal Național „Moldova”, care a făcut cerceta-
rea arheologică obligatorie pe șantierul din parcul 
Teatrului Național „Vasile Alecsandri” din Iași. 

Lucrările din fața Teatrului Național 
„Vasile Alecsandri” din Iași vor fi 
finalizate la sfârșitul anului 2024 
Primăria Municipiului Iași a anunțat perioada 

în care vor fi finalizate lucrările de modernizare a 
esplanadei din fața Teatrului Național, proiect în-
ceput în anul 2021, ce a stagnat din cauza desco-
peririlor arheologice. Astfel, Primăria Iași 
estimează că, pe data de 31 decembrie 2024, ie-
șenii se vor putea plimba din nou prin parcul din 
fața instituției de cultură. 

„Stadiul actual al lucrărilor la parcul din fața 

Teatrului Național «Vasile Alecsandri» din Iași se 
află, în acest moment, la 45 la sută. Având în ve-
dere descoperirea vestigiilor și recomandările Co-
misiei de Monumente din cadrul Ministerului 
Culturii, de păstrare a unora dintre acestea, adap-
tarea proiectului inițial a dus la prelungirea ter-
menului de finalizare a lucrărilor. Preconizăm că 
acestea vor fi finalizate până la data de 31 decem-
brie 2024, funcție de condiţiile meteorologice”, au 
transmis reprezentanții Primăriei Municipiului 
Iași.  

Ce lucrări vor fi făcute pe 
esplanada Teatrului Național din Iași 
Conform proiectului, lucrările vor include de-

molarea fântânilor existente și realizarea altora, 
dar și a unor construcții anexe care să fie în con-
formitate cu normele și exigențele actuale. În 
dreptul zidurilor de sprijin, între scările situate pe 
cele două alei laterale axului, sunt prevăzute trei 
fântâni decorative succesive care subliniază axul 
central. Pentru a primi lumină pe toată durata 
zilei, cele patru statui din parc vor fi reamplasate 
pe partea de nord a traseului pietonal central, cu 
fața spre sud, iar pe latura opusă statuilor, cu fața 
spre acestea vor fi prevăzute bănci dispuse se-

micircular, concentrând vizibilitatea spre o zonă 
în care se pot organiza și mici spectacole în aer 
liber. Proiectul de la Teatrul Național din Iași a fost 
analizat, încă de acum câțiva ani, de autoritatea 
locală. În calcul au intrat alte aspecte legate de 
modernizarea zonei. 

„În zona dinspre Teatrul Național, în locul fân-
tânilor existente va fi construit un mic amfiteatru 
orientat spre sud, sub care sunt amplasate spa-
țiile administrative și de control ale parcului, dar 
și o grupare florală spațială, ambele fiind însoțite 
de mici fântâni decorative. De o parte și de alta a 
axului central vor fi prevăzute alei sinuoase în 
umbra vegetației înalte. În proiectul de peisagis-
tică s-au păstrat cele două masive vegetale către 
limitele laterale, și anume spre strada I.C. Bră-
tianu, respectiv spre aleea de acces la Casa de 
Oaspeți «Sfântul Nicolae», dar și sublinierea 
acestora cu o vegetație decorativă, variată, 
joasă”, se mai arată în documentație. 

Lucrările din fața Teatrului Național „Vasile 
Alecsandri” din Iași vor fi finalizate la sfârșitul 
anului 2024. Stadiul proiectului a ajuns la un grad 
de realizare de 45 la sută, iar acesta a fost întâr-
ziat din cauza descoperirilor arheologice.  

Alexandra MAISNER

Lucrările din fața Teatrului Național 
„Vasile Alecsandri” din Iași vor fi 
finalizate la sfârșitul anului!



În anul școlar 2024-2025, elevii 
pot primi șapte categorii de burse 
sociale, iar cuantumul minim este de 
300 de lei. Iată documentele nece-
sare. 

Iată ce elevi  
pot lua bursă socială  
în anul școlar 2024-2025 
Bursa socială se acordă elevilor 

din învățământul preuniversitar de 
stat, înscriși la cursurile cu frec-
vență, inclusiv celor școlarizați la 
domiciliu sau care urmează cursu-
rile în școala de spital.  

Pot beneficia de bursă socială 
elevii proveniți din familii care reali-
zează un venit mediu net lunar pe 
membru de familie, supus impozită-
rii, pe ultimele 12 luni anterioare ce-
rerii, mai mic de 50 la sută din 

salariul minim net pe economie. Se 

va lua în calcul salariul minim net pe 

economie în vigoare la data depune-
rii cererii. 

Mai pot beneficia de bursă so-
cială elevii cu vârsta de până la 30 de 
ani, neangajați pe piața muncii și 
înscriși în formele de învățământ cu 
frecvență redusă sau în programele 
educaționale de tip „A doua șansă”, 
cei cu unul sau ambii părinți dece-
dați și cei asupra cărora a fost insti-
tuită o măsură de protecție specială, 
respectiv plasamentul/plasamentul 
de urgență, fără a se lua în conside-
rare nivelul venitului mediu pe mem-
bru de familie, elevii care provin din 
familii monoparentale, cei care au 
deficiențe/afectări funcționale pro-
duse de boli, tulburări sau afecțiuni 
ale structurilor și funcțiilor organis-
mului.  

Elevii cu afecțiuni oncologice 
și/sau cronice școlarizați, pentru o 
perioadă mai mare de patru săptă-
mâni, în cadrul „Școlii din Spital” sau 
la domiciliu și cei proveniți din familii 
care beneficiază de venit minim de 
incluziune pot beneficia de burse 
sociale.  

Documente necesare  
Documentele necesare pentru 

bursa socială pentru venituri mici, 
pentru elevii din familii monoparen-
tale și cei cu vârsta de până la 30 de 
ani, neangajați și înscriși la „A doua 
șansă” sunt cererea părintelui/re-

prezentantului legal/elevului major,  
declarație pe propria răspun-

dere, privind veniturile nete, cu ca-
racter permanent, obținute pe 
ultimele 12 luni anterioare cererii și 
documentele doveditoare ale com-
ponenței familiei.  

Nu primesc bursa socială, în pe-
rioada vacanței de vară, elevii care 
nu au promovat anul școlar, cei care 
la sfârșitul anului școlar sunt cori-
genți la mai mult de o disciplină și au 
acumulat mai mult de 20 de absențe 
nemotivate/an, absolvenții învă-
țământului gimnazial, care nu au 
fost admiși în liceu/învățământ pro-
fesional, cursuri cu frecvență, într-o 
unitate de învățământ preuniversitar 
de stat și elevii care repetă anul șco-
lar din alte motive decât cele medi-
cale. 

Pe 20 noiembrie 2024, se face 
prima plată a burselor școlare, inclu-
siv a celor sociale. Ordonatorii de 
credite ai unităților de învățământ, 
adică directorii, răspund de plata la 
termen a burselor. Cuantumul minim 
al bursei sociale este de 300 de lei 
pe lună, iar valoarea poate fi supli-
mentată de către consiliile de admi-
nistrație ale unităților de învățământ 
în funcție de sumele alocate de au-
toritățile administrației publice lo-
cale și de alte venituri obținute, 
potrivit legii. 

Ștefana ȘOVEA
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Criterii și documente necesare 
pentru acordarea burselor 
sociale în anul școlar 2024-2025
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Astăzi, 17 iunie 2024, are loc proba scrisă din 
cadrul concursului național de Titularizare din 
unitățile de învățământ preuniversitar. Examenul 
începe la ora 9.00, iar în județul Iași se desfășoară 
în cinci centre de concurs, respectiv Colegiul Naţ-
ional „Costache Negruzzi” Iaşi, Școala Gimnazială 
„Ion Creangă” Iaşi, Școala Gimnazială „Ștefan Bâr-
sănescu” Iaşi, Școala Gimnazială „Elena Cuza” Iaşi 
și Colegiul Naţional „Vasile Alecsandri” Iaşi. 

Peste 2.000 de candidați  
sunt așteptați la proba scrisă 
a examenului de Titularizare 2024  
Miercuri, 17 iulie 2024, are loc proba scrisă a 

examenului de Titularizare 2024. Pentru acest 
concurs, la nivelul județului Iași, s-au înscris 2.185 
de candidați, care vor fi prezenţi în sala de con-
curs cel mai devreme la ora 7.00 şi cel mai târziu 
la ora 8.00. Intrarea în centrul de concurs se face 
în baza cărții de identitate/pașaportului.  

Durata de redactare a lucrărilor este de 4 ore. 

Pentru aceasta se folosește cerneală de culoare 
albastră sau pix cu pastă de culoare albastră; des-
enele/graficele se pot executa şi cu creionul 
negru. Nu se vor utiliza pixuri a căror cerneală se 
șterge. Candidații pot avea asupra lor apă sau 
chiar miniventilatoare proprii. 

Amintim faptul că în contextul temperaturilor 
extreme anunțate pentru această perioadă, Co-
misia județeană de organizare a concursului de 
ocupare a posturilor în învățământul preuniversi-
tar a luat măsuri pentru reducerea disconfortului 
termic al candidaților pe parcursul desfășurării 
probei scrise. Două centre de examen au fost 
schimbate cu altele din cauza caniculei.  

Rezultatele finale vor fi 
publicate în data de 31 iulie 2024  
În data de 17 iulie 2024, se va desfășura proba 

scrisă, iar pe 23 iulie 2024 se vor comunica rezul-
tatele inițiale. În perioada 23-24 iulie 2024, are loc 
înregistrarea contestațiilor la inspectoratele șco-

lare și transmiterea acestora comisiilor de soluţ-
ionare a contestaţiilor. Contestaţiile se depun la 
sediile inspectoratelor şcolare judeţene sau prin 
mijloace electronice. Soluționarea contestațiilor 
are loc în perioada 25-30 iulie 2024, iar rezultatele 
finale vor fi publicate în data de 31 iulie 2024.  

Pentru a se titulariza, profesorii trebuie să ob-
țină minimum nota 7 atât la examenul scris, cât și 
la inspecția la clasă în profilul postului. Pentru a 
deveni suplinitor, candidații trebuie să obțină mi-
nimum nota 5 atât la proba scrisă, cât și la inspec-
ție. La nivelul județului Iași, sunt disponibile 2.687 
de locuri, dintre care 244 pe perioadă nedetermi-
nată și 2.443 pe perioadă determinată. 

În toate sălile de concurs vor fi camere audio-
video. Înainte de a începe proba scrisă, președin-
tele comisiei din centrul de concurs instruiește 
profesorii asistenți, responsabilii de săli şi profe-
sorii asistenți desemnați pentru utilizarea platfor-
mei de evaluare la nivelul sălilor de concurs. 

Ștefana ȘOVEA

Astăzi, are loc proba scrisă a 
examenului de Titularizare 2024. În 
Iași, s-au înscris 2.185 de candidați
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Un bătrân în vârstă de 80 de ani 
a ajuns în comă în Unitatea de Pri-
miri Urgențe (UPU) de la Spitalul Cli-
nic Județean de Urgență „Sf. 
Spiridon” din cauza căldurii. Bărbatul 
locuiește la ultimul etaj al unui imobil 
din zona Copou și, deși dispunea de 
aer condiționat, nu a reușit să facă 
față temperaturilor extrem de ridi-
cate.  

Tot mai mulți pacienți 
ajung la UPU de la  
Spitalul „Sf. Spiridon” din  
cauza căldurii, dar și a 
înțepăturilor de insecte  
Și în această săptămână, mulți 

pacienți ajung la UPU de la Spitalul 
„Sf. Spiridon” din cauza căldurii, dar 
și a înțepăturilor de insecte. Luni, 15 
iulie 2024, au avut nevoie de îngrijiri 
de urgență trei persoane cu vârsta 
de peste 80 de ani, care prezentau 
stări de lipotimie, una dintre ele fiind 
în comă. Probleme din cauza căldurii 
nu au doar vârstnicii. Astfel, marți, 
16 iulie 2024, la UPU de la Spitalul „Sf. 
Spiridon” a ajuns un pacient în vârstă 

de 46 de ani, cu lipotimie în mașină, 
în contextul excesului de cafea și 
tutun.  

„Numărul de pacienți care ajung 
în Unitatea de Primiri Urgențe a Spi-
talului «Sf. Spiridon» este în conti-
nuare foarte mare, unii dintre ei 
având stări grave din cauza căldurii. 
Astfel de cazuri se întâlnesc, în spe-
cial, la persoane vârstnice, dar avem 
acum și un pacient tânăr, 46 de ani, 
căruia i s-a făcut rău la volan. A 
ajuns la UPU cu lipotimie, dar a răs-
puns foarte bine la tratament. În 
schimb, vârstnicii au ajuns cu tem-
peraturi foarte crescute, unul dintre 
cazuri fiind al unui bărbat de 80 de 
ani, care locuiește în zona Copou, la 
ultimul etaj al unui bloc. Deși aerul 
condiționat era pornit în momentul 
în care echipajul de Terapie Inten-
sivă a intrat în apartament, pacientul 
suferea din cauza căldurii, era in-
conștient, instabil hemodinamic. A 
fost preluat și adus în Unitatea de 
Primiri Urgențe, i s-au făcut investi-
gații și a început tratamentul. Pa-
cientul este, acum, stabil 
hemodinamic, este conștient și 

chiar s-a putut alimenta în această 
dimineață. Va merge către Neuro-
chirurgie, pentru consult de specia-
litate. Este bine că cineva a știut că 
această persoană este inconștientă 
pentru că, dacă ar fi stat mai multe 
ore, starea lui ar fi putut să devină 
una foarte gravă sau chiar s-ar fi 
putut instala stop-cardiacul sau un 
stop-respirator. Cele mai afectate 
sunt persoanele vârstnice, persoane 
cu afecțiuni cronice, în special car-
diovasculare severe, iar acestea 
sunt prezente în număr mare”, a de-
clarat prof. dr. Diana Cimpoeșu. 

Prof. dr. Diana Cimpoeșu: 
„Niciun fel de excese nu 
sunt recomandate  
în această perioadă” 

Prof. dr. Diana Cimpoeșu, coor-
donator UPU-SMURD Iași, a declarat 
că a crescut și numărul de reacții 
alergice la înțepături de insecte.  

„Avem și urgențe legate de vară, 
de tipul reacțiilor alergice, cele mai 
multe din acest an, respectiv patru, 
au fost în ultimele 24 de ore. Avem și 

multe internări la alergologie, ceea 
ce este un lucru neobișnuit, dar pen-
tru siguranța acestor pacienți este 
important tratamentul urgenței, iar 
apoi evaluarea în alergologie”, a ex-
plicat prof. dr. Diana Cimpoeșu.  

Prof. dr. Diana Cimpoeșu le reco-
mandă ieșenilor să evite excesele le-
gate de consumul de alcool, tutun și 
cafea.  

„Niciun fel de excese nu sunt re-
comandate în această perioadă. Unii 
pacienți suferă pentru că au consu-
mat prea multă cafea, pentru că au 
fumat prea mult. E adevărat că stre-
sul termic te îndeamnă să apelezi la 
diverse metode de liniștire, dar me-
todele cele mai bune sunt încăperile 
răcoroase, aerisite, apa, ceaiurile, 
fructele, eventual accesul la o pis-
cină, la o zonă de răcorire, pentru că 
apa reduce temperatura corporală și 
din stresul termic”, a transmis prof. 
dr. Diana Cimpoeșu, în contextul în 
care mulți pacienți ajung la UPU de 
la Spitalul „Sf. Spiridon” din cauza 
căldurii. 

Codruța ȘOROAGĂ

Un bătrân în vârstă de 80 de ani a ajuns în comă la 
UPU de la Spitalul „Sf. Spiridon” din cauza căldurii 
din apartament! Prof. dr. Diana Cimpoeșu: 
„Pacientul era inconștient, instabil hemodinamic”
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Andreea Botezatu are vârsta de 47 de ani, a 
studiat știința vinului la Universitatea de Științele 
Vieții (USV) din Iași, iar în prezent din postura de 
cadru didactic îi învață pe studenții unei univer-
sități din Texas, Statele Unite ale Americii, cum să 
facă vin. 

O absolventă a USV Iași îi învață pe 
studenții din Texas cum să facă vin  
Andreea Botezatu este doctor în Oenologie la 

Universitatea Brock din St. Catharines, Canada, și 
profesor în cadrul Departamentului de Științe 
Horticole de la Texas A&M University, SUA.  

Ca să ajungă în postura în care se află în pre-
zent a trebuit să muncească din greu. În urmă cu 
20 de ani, a emigrat alături de soțul ei în Canada. 
Motivul pentru care a decis să părăsească Româ-
nia îl menționează chiar Andreea Botezatu. 

„Traiectoria mea nu a fost foarte liniară. După 
ce am absolvit studiile de licență și masterat în 
cadrul Universității de Științele Vieții, am lucrat 

ca vinificator la Vinia, în Iași, dar și la Stațiunea de 
Cercetare de la Perieni, iar în anul 2004 am emi-
grat alături de soțul meu în Canada. Am decis să 
plec din țară, deoarece, în acea perioadă, situația 
din România nu era atât de bună cum este acum, 
nu făceam parte din Uniunea Europeană, dacă aș 
fi vrut să muncesc în mod legal, nu aș fi putut, așa 
că nu am agreat o opțiune de muncă la negru. Ca-
nada avea, în perioada respectivă, un program de 
recrutare a emigranților și am decis că este cea 
mai bună alegere. A fost foarte greu, am luat-o de 
la zero, am avut și momente în care ne-am gândit 
să ne întoarcem în țară, chiar am avut și o tenta-
tivă de întoarcere printr-un program. Probabil, la 
pensie o să mă întorc în țară definitiv, anual vin în 
România”, declară Andreea Botezatu.  

Viața a dus-o în SUA  
În anul 2004, a ajuns în Canada, iar timp de 

șase luni a lucrat în diverse domenii. După cele 
șase luni în care a muncit din greu, și-a găsit un 
loc de muncă la o cramă din regiunea Niagara.  

„Timp de șase luni, nu am lucrat în domeniu, 
am fost chiar și bonă, am avut mai multe locuri de 
muncă, iar ulterior am lucrat ca vinificator la două 
crame din regiunea Niagara. Ulterior, am hotărât 
să fac o schimbare de direcție și m-am înscris la 
un program de doctorat, după am făcut și studiile 
postdoctorale”, mai spune Andreea Botezatu.  

Din anul 2017, este profesor în cadrul Depar-
tamentului de Științe Horticole de la Texas A&M 
University, SUA. Misiunea ei este de a servi indus-
tria vinicolă din Texas prin cercetare aplicată, pre-
cum și prin dezvoltarea oportunităților 
educaționale pentru producătorii de vin actuali și 
potențiali. 

„În anul 2017, am devenit cadru didactic la o 
universitate din Texas, în College Station. Predau, 
fac cercetare și fac activități de extensie. Exten-
sia este legătura dintre lumea academică și in-
dustria științifică, iar în cazul meu, legătura dintre 
vinării și lumea academică a vinului”, mai spune 
Andreea Botezatu.  

Ștefana ȘOVEA

Andreea Botezatu a studiat știința 
vinului la USV Iași, iar acum îi învață pe 
studenții din Texas cum să facă vin: 
„A fost foarte greu, am luat-o de la zero”



O situație aberantă se întâmplă 
în mijloacele de transport din zona 
metropolitană. În atribuțiile polițiș-
tilor locali din comuna Holboca au 
fost incluse și cele cu privire la con-
trolul biletelor de călătorie din mij-
loacele de transport CTP.  

O decizie a Consiliului Local, 
luată peste noapte, 
transformă polițiștii locali 
în controlori CTP 
Persoanele care circulă pe tra-

seul 401, pe ruta Tătărași Sud – Ru-
senii Vechi - Rusenii Noi, au fost 
surprinse de faptul că polițiștii locali 
au urcat în mijlocul de transport și 
au început verificarea biletelor și 
abonamentelor. Călătorii au trans-
mis faptul că agenții le-au spus că 
verificările sunt efectuate din cauza 
celor care circulă fără bilet, dar și că 
se ia în calcul anularea cursei.  

„Polițiștii locali au urcat în auto-
buz pe traseul 401 și au strigat «cine 
nu are bilet să coboare», iar după 
aceea au început să controleze bile-
tele. Este surprinzător, nu s-a mai 
întâmplat până acum să văd Poliția 
Locală că verifică biletele de călăto-
rie, ei au alte atribuții, nu să facă pe-
a controlorii. De obicei, erau 
controlorii de la CTP care făceau 
asta. Poliția ne-a spus că se va des-
ființa traseul”, a spus unul dintre că-
lători.  

Alți călători sunt revoltați de 
acest demers. Oamenii susțin faptul 
că nici Primăria Holboca, nici CTP nu 
au montat aparate de unde să își 
poată achiziționa biletele de călăto-
rie, iar din această cauză sunt multe 
persoane care nu au de unde să își 
cumpere tichetele.  

„Nu este normal așa ceva, de ce 
să desființeze traseul, am auzit și eu 
când a spus poliția că verifică bile-
tele că lumea nu cumpără și că vor 
să desființeze traseul. Dacă vor să 
cumpere lumea bilete, nu au decât 
să monteze taxatoare. Nu există ni-
ciun loc de unde să îți cumperi bilet, 
iar în autobuze au doar cu cardul. 
Suntem oameni de la țară, unii nu au 
carduri, alții, chiar dacă au, nu știu 
să le folosească, sunt ajutați de copii 
să își scoată pensia de pe ele. De 
unde să putem noi cumpăra bilete, 

dacă nu avem de unde? Sunt oameni 
care își cumpără din oraș, dar până 
ajungi în oraș, de unde să cumperi? 
Să monteze taxatoare în autobuze, 
înainte se putea cumpăra de la șofer 
și nu mai erau atât de multe pro-
bleme. Eu sunt nevoit să îmi cumpăr 
bilete din oraș. Să pună taxatoare, 
cum era acum 40 de ani. Lumea nu 
este de rea-credință, dar asta este 
bătaie de joc, după ce că nu îmi oferi 
posibilitatea să achit cursa, mă mai 
și dai jos din autobuz și mai vrei să 
și desființezi cursa”, a mai spus unul 
dintre călători.   

Menționăm faptul că tariful de 
călătorie pentru trei ore în zona me-
tropolitană este de 8 lei, cel de două 
ore este 6 lei. În ceea ce privește 
abonamentele, acestea au un preț 
de 200 de lei.  

Primăria Holboca neagă 
anularea traseului 401  
Contactat de reporterii BZI, vice-

primarul comunei ieșene Holboca 
susține faptul că Poliția Locală a pri-
mit atribuții noi. Agenții pot verifica 
biletele de călătorie, însă nu pot 
amenda persoanele care nu au plătit 
călătoria.  

„Poliția Locală, printr-o hotărâre 
de Consiliul Local, are atribuții să ve-
rifice persoanele din autobuz, nu 
sunt plătiți suplimentar, ei fac 
aceste acțiuni în timpul programului. 
Acțiuni au mai fost realizate și anul 
trecut, atunci când a fost adoptată 
această hotărâre. Sunt foarte multe 
persoane care nu iau bilet si este 

foarte greu ca noi să susținem acest 
traseu, dacă oamenii circulă în mod 
fraudulos, fără să achite contrava-
loarea biletului de călătorie. Poliția 
Locală nu poate da amenzi, dar în 
momentul în care constată că o per-
soană nu are bilet, îl va da jos din 
mijlocul de transport. Deci ei nu pot 
amenda, dar pot da jos călătorii. Au 
fost și acțiuni în care polițiștii locali 
au verificat alături de angajații CTP 
persoanele care circulă fără bilet. 
Nu este normal ca unii să plătească 
bilete și alții nu, iar ca primărie este 
foarte greu să susținem traseul, 
dacă nu se cumpără biletele. Oame-
nii așa s-au obișnuit, sunt care râd și 
spun că cei de la Rusenii Noi nu urcă 
niciodată cu bilet. Nu a fost în discu-
ție niciodată să se renunțe la tra-
seu”, a spus viceprimarul comunei 
Holboca, Constantin Doroftei.  

Eduard Boz, președintele Aso-
ciației Metropolitane de Transport 
Public Iași (AMTPI), a transmis faptul 
că nu există probleme pe traseul 401, 
din comuna Holboca. 

„Nu sunt probleme pe traseul 
401. Nu a fost nicio discuție despre 
acest traseu, referitoare la desfiin-
țarea lui. În comuna Holboca, avem 
nevoie de mai mulți controlori, dar 
nu sunt probleme. CTP face con-
troalele cu aceiași controlori pe care 
îi avea și până acum ori arealul s-a 
dublat și sunt același controlori care 
sunt și pe Iași, și pe zona metropoli-
tană. Pe de o parte, vom angaja și 
noi o echipă de doi controlori, pe de 
altă parte, comunele pot face con-
troale prin angajați ai primăriei, cu 

atribuții în control, care primesc îm-
puternicire în sensul acesta. Este 
doar o sprijinire a activității de con-
trol, dar acest lucru nu înseamnă că 
sunt dificultăți financiare pe traseul 
din Holboca. Într-adevăr, nu este un 
traseu care să fie pe plus, comuna 
trebuie să plătească ceva, dar e re-
zonabil, nu s-a pus niciodată în dis-
cuție suspendarea traseului din 
Holboca”, a declarat Eduard Boz, 
președinte AMTPI. 

Directorul general CTP, Cristian 
Stoica, spune că nu poate angaja 
mai mulți controlori, astfel că primă-
riile au apelat la Poliția Locală, care 
a preluat atribuțiile acestora.  

„Într-adevăr, am discutat cu 
toate primăriile din comunele din 
jurul orașului, care dispun de Poliție 
Locală, să poată folosi polițiștii pen-
tru a verifica biletele la călătorii din 
mijloacele de transport în comun. 
Noi nu putem angaja mai mulți con-
trolori ca să verificăm traseele me-
tropolitane. Astfel, se pot convinge 
și primăriile de situația reală și de 
sumele încasate de la călători”, a 
transmis Cristian Stoica, directorul 
general CTP Iași. 

O decizie a Consiliului Local, 
luată peste noapte, transformă poli-
țiștii locali în controlori la CTP. Abe-
rant este faptul că agenții nu pot 
emite amenzi, dar îi pot da jos din 
mijlocul de transport pe cei care nu 
au plătit călătoria. Călătorii sunt re-
voltați de demers și susțin faptul că 
nu există automate de bilete în loca-
litate.  

Alexandra MAISNER
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O decizie a Consiliului Local, luată peste noapte, 
transformă polițiștii locali în controlori la CTP! O aberație 
la mijloc: „Nu pot da amenzi, doar pot da jos călătorii”
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Valerica T., o pacientă în vârstă de 65 de ani, 
din Bacău, susține că a fost mutilată de un medic 
de la Spitalul Militar Iași. Din cauza intervenției 
chirurgicale efectuate de lt. col. (r) dr. Constantin 
Andron, femeia a avut, timp de cinci ani, dureri 
greu de suportat, având nevoie de un transplant 
de cornee, care a fost efectuat în data de 22 apri-
lie 2024, la Spitalul Clinic Județean de Urgență „Sf. 
Spiridon” Iași. Valerica T. cere, acum, daune mo-
rale de 500.000 de euro.  

A crezut că este șansa vieții sale, dar 
avea să cadă în plasa unui escroc: „Mi-a 
arătat poze cu o bătrână pe care a 
făcut-o acest medic să vadă” 
Valerica T. a cunoscut pe Facebook un bărbat, 

Ioan Pavel, care s-a prezentat ca fiind colonel in-
giner și i-a precizat că îl cunoaște pe lt. col. (r) dr. 
Constantin Andron, medic primar oftalmolog în 
cadrul Spitalului Clinic Militar de Urgenţă „Dr. 
Iacob Czihac” Iaşi. Deși Valerica T. plănuia să se 
opereze la Spitalul Județean de Urgență Bacău, 
Ioan Pavel a convins-o să efectueze intervenția la 

Iași, lucru care s-a și întâmplat în data de 
15.01.2019.  

„Eu l-am cunoscut pe Pavel Ioan pe internet, 
el mi-a cerut prietenia. Eu tot postam că am fost 
la fiica mea în Australia, iar el a crezut că am 
foarte mulți bani. El e din Roman și s-a recoman-
dat ca fiind colonel inginer. Am vorbit prin mesaje, 
el avea poze în uniformă militară și asta m-a făcut 
să am încredere în el, deoarece și eu am un frate 
militar. Eu i-am zis că trebuie să merg la spital, la 
Bacău, să mă operez la ochiul stâng, la care el a 
spus: «Nu te las să mergi la Bacău, te duc la un 
medic cu mâini de aur, la Iași, la Spitalul Militar». 
Mi-a arătat el poze cu o bătrână pe care a zis că a 
făcut-o acest medic să vadă, iar apoi ea i-a pupat 
mâinile și ar fi căzut în genunchi să-i mulțu-
mească. Mă întrebam cum am avut eu norocul să 
găsesc așa un medic și să mă operez la Spitalul 
Militar. M-am hotărât să mă operez la Iași, am și 
renunțat la programarea de la spitalul din Bacău. 
Am toate actele care dovedesc că eu aveam pro-
bleme doar la ochiul stâng, la dreptul nu aveam 
nimic. Domnul Pavel Ioan a discutat cu domnul 
doctor Andron, iar prima dată am fost operată la 

ochiul stâng. Când m-am prezentat domnului 
doctor, i-am zis că vin din partea colonelului ingi-
ner Pavel Ioan, iar domnul doctor a înțeles ime-
diat. A văzut ce am la ochi. Eu știam de la mama 
mea, Elisabeta T., că se plătește cristalinul artifi-
cial și stabilisem cu Pavel Ioan cât trebuie să-i dau 
doctorului, mi-a zis să-i dau 1.300 de lei pentru 
cristalin și 200 de lei pentru el, că îi ajunge. După 
consultație, am vrut să-i dau 1.500 de lei. Dr. Con-
stantin Andron mi-a zis: «1.300 de lei costă doar 
cristalinul». Atunci m-am gândit să-i mai dau 
ceva, să mă opereze bine și i-am mai dat 500 de 
lei. Mi-a făcut imediat internare, fără nicio analiză, 
fără să-mi facă dilatarea ochiului. El m-a și băgat 
în operație, am rămas șocată, norocul meu e că 
văd 80 la sută cu ochiul stâng”, a declarat Valerica 
T.  

Valerica T. susține că a fost mutilată de 
un medic de la Spitalul Militar Iași  
După intervenția chirurgicală din data de 

15.01.2019, Valerica T. a rămas internată în spital 
până pe 20 ianuarie 2019, timp în care a menținut 

O pacientă în vârstă de 65 de ani a fost 
mutilată de un medic de la Spitalul Militar 
Iași! Femeia cere daune morale în valoare 
de 500.000 de euro: „Și-a bătut joc de mine”
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în permanență legătura cu Ioan Pavel. Acesta a 
convins-o pe femeie să se opereze și la ochiul 
drept, astfel încât să nu mai fie nevoită să poarte 
ochelari. Dacă prima operație a fost reușită, in-
tervenția chirurgicală din data de 12.02.2019 a fost 
un adevărat eșec, Valerica T. fiind mutilată de lt. 
col. (r) dr. Constantin Andron.  

„Cât am stat internată la Spitalul Militar, Ioan 
Pavel mi-a zis să mă operez și la ochiul drept, ca 
să nu mai fiu nevoită să port ochelari. Pe mine mă 
deranjau ochelarii iarna, pentru că abureau și am 
zis că e vorba de o operație inovatoare, auzisem 
la fiica mea că unele persoane se operează ca să 
nu mai poarte ochelari sau lentile și am zis că 
poate se practică și în România. Ioan Pavel mi-a 
spus să o operez și pe mama mea tot la medicul 
Constantin Andron. Ioan Pavel mai venea și pe la 
mine pe acasă, îmi controla prin dulapuri și pleca 
cu sacoșele pline. El se autoinvita la mine. După 
ce am fost operată la primul ochi, avea și tupeu, 
zicea că mi-a redat vederea. Ioan Pavel mi-a ară-
tat în telefon un mesaj de la Constantin Andron, 
cu toate costurile operației. El în acte mi-a zis că 
mi-a pus cristalin la ochiul drept, dar, de fapt, mi-
a pus o lentilă. Din momentul acela am avut în 
permanență probleme la ochiul drept. La scurt 
timp, am fost la dr. Viorel Grigoraș, la Bacău, mi-
a decupat lentila. Aveam dureri foarte mari. Len-
tila aceea mă strângea și tot îi ziceam domnului 
doctor că nu mai suport. Imediat după operație 
am avut infecție, după ce mi-a fost decupată len-
tila am avut inflamație, care se ducea spre cor-
nee, aveam tot ochiul roșu. Din cauza asta mi-a 
fost afectată corneea. Nu mai vedeam aproape 
deloc cu ochiul drept, vedeam tot în ceață. Am po-
vestit tuturor ce mi-a făcut lt. col. (r) dr. Constan-
tin Andron, iar ei ziceau că m-a mutilat pentru 
bani și că este un escroc. Tot Bacăul știe ce am 
pățit. În cele din urmă, dr. Viorel Grigoraș mi-a zis 
că am nevoie de transplant de cornee. Am zis to-
tuși să mai cer o părere și am mers și la dr. Dana 
Călțaru, șefa Secției de Oftalmologie de la Spitalul 
Județean de Urgență Bacău, care m-a întrebat de 
ce nu merg din nou la medicul Constantin Andron, 
iar așa m-am hotărât să-mi depun dosarul pentru 
transplantul de cornee”, a explicat Valerica T. 

În același an, femeia a depus plângere la Di-
recția Națională Anticorupție – Serviciul Teritorial 
Bacău. În cuprinsul denunțului formulat se arată 
că, în perioada ianuarie-martie 2019, atât Valerica 
T., cât și mama acesteia, Elisabeta T., au fost su-
puse unor intervenții chirurgicale în cadrul Spita-
lului Militar Iași, efectuate de medicul oftalmolog 
Constantin Andron la recomandarea numitului 
Ioan Pavel. Pentru realizarea operațiilor, la solici-
tarea medicului Constantin Andron, dar și a lui 
Ioan Pavel, Valerica T. a remis, în total, suma de 
5.300 de lei medicului Constantin Andron, atât în 
mod direct, cât și prin intermediul lui Ioan Pavel. 

Femeia susține că nu este singura 
persoană care a avut de suferit din 
cauza medicului Constantin Andron 
Valerica T. susține că a și fost umilită de lt. col. 

(r) dr. Constantin Andron. Medicul nu doar că i-ar 

fi distrus ochiul drept, ci s-a comportat cu ea 
foarte urât.  

„Nu am vrut să mai merg la dr. Constantin An-
dron, ce să mai caut la el, dacă și-a bătut joc de 
mine. Când am fost la control la el împreună cu 
mama mea, după a doua operație, el îmi vorbea 
de sus. Îi ziceam că simt că am o pată pe ochi, iar 
el: «Mi-ai zis și data trecută». Făcea glume fără 
rost. Noi deja nu mai suportam, voia să ieșim din 
cabinet, iar el tot venea spre noi, că aveam hai-
nele la intrare, credea că-i mai dăm ceva bani. Nu 
am mai suportat și am plecat, iar când m-am uitat 
în urmă, el râdea. M-am enervat când am văzut 
așa ceva și l-am sunat pe Ioan Pavel și i-am zis di-
rect: «Constantin Andron și-a bătut joc, m-a lăsat 
oarbă». La care el: «Nu ați înțeles jocul de cu-
vinte, domnul doctor mai voia bani». Ne-am cer-
tat vreo oră, iar apoi nu am mai vorbit cu el, și-a 
șters contul de Facebook, a dispărut. Ioan Pavel 
era un om de legătură, avea relații în tot spitalul, 
eu am fost victima unor escroci”, a mărturisit Va-
lerica T.  

Femeia susține că nu este singura victimă a 
medicului Constantin Andron.  

„Știu o doamnă, Milica Chiriac, care a fost și 
ea orbită de acest medic, ulterior a și murit. Când 
am mers la Spitalul «Sf. Spiridon», pentru trans-
plant de cornee, mai era o pacientă care nu a fost 
compatibilă, deoarece avea mai multe probleme 
medicale. Mi-a zis că tot de medicul Constantin 
Andron era operată și ea. I-am zis că eu i-am 
făcut plângere la Parchet, iar ea mi-a răspuns: 
«Ați salvat multă lume». Cât așteptam pentru 
consultație, mai era o pacientă care se plângea 
că îi lăcrimează ochii mereu, am întrebat cine a 
operat-, și tot despre Constantin Andron era 
vorba”, a mai declarat pacienta.  

Femeia și-a recăpătat vederea datorită 
medicilor de la Spitalul Clinic Județean 
de Urgență „Sf. Spiridon” Iași 
Timp de cinci ani, Valerica T. a îndurat chinuri 

groaznice, iar din cauza durerii, în timpul iernii, 

nici nu putea să iasă din casă. În data de 22 aprilie 
2024, a fost operată la Clinica de Oftalmologie a 
Spitalul Clinic Județean de Urgență „Sf. Spiridon” 
Iași. Valerica T. a fost impresionată încă de la 
prima interacțiune de empatia și profesionalismul 
medicului Nicoleta Anton, având doar cuvinte de 
laudă la adresa întregului personal din cadrul uni-
tății medicale. 

„Când am ajuns la Spitalul «Sf. Spiridon», 
aveam inima strânsă, am zis că iar mă iau toți la 
întrebări. Pentru doamna doctor Nicoleta Anton 
singura preocupare a fost să mă trateze, este un 
medic care chiar își dedică viața pacienților. Este 
foarte sociabilă, foarte empatică, face glume, iar 
dacă nu înțelegi din prima ce spune, îți explică și 
de cinci ori. Dânsa mi-a explicat că la mine cor-
neea era afectată cronic, iar din această cauză 
elimina o enzimă, iar așa apăreau durerile mele 
insuportabile. În acești ani, în care am așteptat 
transplantul, am prins curaj, iar asta i se dato-
rează medicilor de la Spitalul «Sf. Spiridon». Am 
primit transplantul în data de 22 aprilie 2024, 
acum mă simt foarte bine, doamna doctor Nico-
leta Anton mă tratează cu foarte mare atenție. A 
zis încă de la bun început că orice se întâmplă, să 
o contactez, eu așa ceva n-am mai întâlnit. După 
operație, doamna doctor m-a sunat acasă să vadă 
cum mă simt, este direct interesată de starea pa-
cienților. În schimb, dr. Constantin Andron vorbea 
foarte arogant și răspundea numai la mișto. Este 
o mare diferență între Spitalul «Sf. Spiridon» și 
Spitalul Militar. La Spitalul «Sf. Spiridon», toată 
lumea e drăguță, e amabilă, de la cel mai impor-
tant medic până la infirmiere”, a povestit femeia.  

Reporterii BZI l-au contactat pe lt. col. (r) dr. 
Constantin Andron telefonic, acesta refuzând să 
discute, iar apoi l-au căutat și la spital, dar acce-
sul în unitatea medicală nu a fost posibil.  

Pacienta mutilată de un medic de la Spitalul 
Militar Iași își dorește ca niciun bolnav să nu mai 
treacă prin chinurile și umilințele pe care le-a su-
portat ea.  

Codruța ȘOROAGĂ
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Fata senatorului Maricel Popa se 
mută la garsonieră. Fostul președinte 
CJ i-a împrumutat fiicei suma de 
55.800 de euro  

 
Falimentarul Iașului, Maricel Popa, și-a publi-

cat declarația de avere. Potrivit informațiilor, 
acesta și-a ajutat fata cu peste 55.000 de euro 
pentru achiziționarea unei garsoniere în Iași. Deși 
suma este prezentată ca un împrumut în docu-
mente, senatorul nu mai vrea banii înapoi.  

Fata senatorului Maricel Popa se mută 
la garsonieră 
Potrivit informațiilor publicate în declarația de 

avere, fiica senatorului PSD, Laura Deniss Popa 
Vasilescu, a primit un împrumut în valoare de 
55.800 de euro din partea lui Maricel Popa. Acesta 
susține faptul că împrumutul datează din anul 
2021, iar recent a fost făcută o prelungire a aces-
tuia. Laura Deniss Popa Vasilescu a folosit banii 
pentru a-și achiziționa o garsonieră într-un bloc 
nou din Iași.  

„Este un împrumut de vreo trei ani, și-a luat 
casă, am făcut o prelungire a împrumutului. Am 
ajutat-o prin acest împrumut să își achiziționeze 
o locuință în Iași. Dacă îi voi cere banii înapoi, 
astea sunt alte probleme, documentele trebuie să 
fie întocmite conform legislației. Este un aparta-
ment, o garsonieră într-un bloc nou. Dumnea-
voastră, dacă ați avea un copil și ați avea 
posibilitatea de a-i împrumuta, ce ați face? I-ați 
împrumuta? Scriptic, nu poți să îi faci cadou, nu 
există legal. Fiind persoană publică, trebuie res-
pectată legislația în vigoare”, a declarat senatorul 
PSD Maricel Popa.  

Fiica fostului președinte CJ, Laura Deniss 
Popa Vasilescu, deține pe lângă acțiunile și fun-
cția de la Tehnoton și jumătate din acțiunile firmei 
Tokyo Motors SRL, cealaltă jumătate fiind deț-
inută de soțul acesteia, Ștefan Bogdan Vasilescu. 
Firma are ca obiect de activitate „comerț cu au-
toturisme și autovehicule ușoare, sub 3,5 tone”. 
Societatea Tokyo Motors SRL a înregistrat, anul 
trecut, o cifră de afaceri de 64.087.755 de lei și un 
profit de 1.250.874 de lei. Cu o societate pe profit 
și cu acțiuni în firma tatălui, împrumutul oferit de 
Maricel Popa Laurei Deniss Popa- Vasilescu nu 
poate fi decât un cadou.  

Maricel Popa a încasat, anul trecut, 
peste 200.000 de lei  
Maricel Popa a avut, anul trecut, venituri în va-

loare de 214.516 lei. În 2023, Popa a încasat din 
funcția de senator nu mai puțin de 134.328 de lei, 
adică 11.194 de lei pe lună. Potrivit declarației de 
avere publicate, senatorul a primit dividende de 

la societățile Certind SA și Omega IS Comunica-
tion, în valoare totală de 75.418 lei. Acesta și-a 
vândut, în 2023, părțile sociale deținute în cadrul 
firmei Medi Pac SRL, încasând 4.770 de lei. Sena-
torul Maricel Popa primește o pensie de 42.948 de 
lei, adică 3.579 de lei pe lună.  

Mihaela Popa, soția sa, a înregistrat venituri, 
anul trecut, în valoare de 251.652 de lei, adică nu 
mai puțin de 20.917 lei pe lună. Aceasta mai bene-
ficiază de venituri și din pensie, primind 18.135 de 
lei pe an, adică 1.511,25 lei pe lună.   

Senatorul PSD și-a trecut în declarația 
de avere cinci suprafețe de teren 
Senatorul PSD și-a trecut în declarația de 

avere cinci suprafețe de teren, dintre care un 
teren agricol de 9.000 de metri pătrați, în comuna 
Comarna, un alt teren de 4,36 de metri pătrați, în 
municipiul Iași, din 1991, dar și un teren de 26.400 
de metri pătrați, moștenit în 2012, în comuna Co-
marna. De asemenea, Popa a mai trecut un teren 
de 4.200 de metri pătrați, în comuna Comarna, și 
altul de peste 6.00 metri pătrați, tot din Comarna, 
ambele moștenite în 2012. Asta nu este tot. Popa 
nu și-a trecut în declarația de avere casa din zona 
Copou, de pe strada George Coșbuc, locuința fiind 
pe firma Omega IS Communications. Popa a tre-
cut numai un imobil de 80 de metri pătrați, din Co-
marna, casa părintească, precum și un 
apartament din Iași, luat în 1991, de 77 de metri pă-
trați. 

La capitolul bunuri mobile, Popa a declarat bi-
juterii din aur, dobândite între 1985 și 2015, în va-
loare de 11 mii de euro. Acesta a mai declarat și 

tablouri, dobândite între 1985 și 2012, în valoare 
de 40 de mii de euro. Popa deține și trei conturi 
bancare, în valoare de 38 de mii de lei.  

Maricel Popa, omul care a încercat 
falimentarea Iașului 
Maricel Popa, fostul președintele PSD Iași, 

este cunoscut ca persoana care a falimentat 
compania de stat Construcții Feroviare „Moldova” 
S.A. Acesta a intrat în posesia Construcții Fero-
viare „Moldova” S.A. în anul 2005, când a început 
procedura de privatizare. La momentul intrării în 
insolvență, datoriile erau de aproape 30.000.000 
de euro. Ruinele companiei au fost vândute inves-
titorului Adrian Păcuraru, însă, în acest moment, 
terenul și clădirea sunt lăsate în paragină. 

Președintele PSD Iași a mai atras atenția opi-
niei publice și prin spitalul mobil de la Lețcani, 
construit în timpul mandatului lui Maricel Popa la 
CJ Iași. Acest spital ar fi costat 13 milioane de 
euro, bani aruncați pe fereastră, deoarece a stat 
mai mult închis în timpul pandemiei, iar acum 
zace plin de rugină. Există voci care afirmă că 
cele 13 milioane de euro ce au fost folosiți pentru 
a achiziționa acest spital modular puteau fi utili-
zate la construcția unui spital de 100 de paturi, din 
cărămidă și beton, dar decidenții celor două ju-
dețe, Iași și Neamț, au considerat că e mai bună 
o unitate medicală de campanie. 

Fata senatorului Maricel Popa se mută la gar-
sonieră. Fostul președinte CJ i-a împrumutat fii-
cei suma de 55.800 de euro, iar aceasta și-a 
achiziționat o locuință într-un cartier nou din Iași.  

Alexandra MAISNER

Fata senatorului Maricel Popa se mută la garsonieră! 
„Tăticul” a împrumutat-o cu 55.000 de euro de frica 
legii: „Nu poți să îi faci cadou, nu există legal”
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Ofițerii Serviciului de Investigare a 
Criminalității Economice (SICE) din 
cadrul Inspectoratului de Poliție 
Județean (IPJ) Iași au descins la 
Primăria Dobrovăț. Oamenii legii au 
făcut investigații și la o școală din 
localitate, având suspiciuni de 
delapidare 

 
Primăria Dobrovăț, casa viceprimarului și o 

școală din localitate au fost vizitate de către ofi-
țerii de la Serviciul de Investigare a Criminalității 
Economice. Perchezițiile au fost efectuate după 
ce pe masa anchetatorilor ar fi ajuns o sesizare. 
Reprezentanții Inspectoratului de Poliție Jude-
țean Iași au făcut câteva precizări în legătură cu 
acest caz.   

„În cursul zilei de 16 iulie 2024, polițiștii Servi-
ciului de Investigare a Criminalității Economice au 
efectuat trei percheziții în trei locații situate în co-
muna Dobrovăț, județul Iași, din care două sunt 
sediile unor instituții, iar cea de-a treia reprezen-
tând domiciliul unei persoane fizice. Perchezițiile 
au fost efectuate în cadrul unui dosar penal în 

care se fac cercetări in rem privind săvârșirea in-
fracțiunii de delapidare, fapte săvârșite în pe-
rioada 2023-prezent. Raportat la activitățile 
efectuate în prezenta cauză, precizăm că, atunci 
când împrejurările vor permite, vom fi în măsură 
să oferim detalii suplimentare”, au transmis re-
prezentanții Inspectoratului de Poliție Județean 
Iași. 

Descinderi la Primăria Dobrovăț: se 
anchetează o eventuală delapidare 
Reporterii BZI l-au contactat pe viceprimarul 

comunei Dobrovăț ieri dimineață, însă acesta a 
spus că nu știe despre ce este vorba. Primarul co-
munei, Cătălin Martinuș, a lămurit situația însă.  

„A fost un control în primărie, în urma unei re-
clamații. Au fost ridicate mai multe documente. 
Reclamația, din câte știu, se referă la consumul 
de combustibil și unele deplasări. Între timp, or-
ganele de control au plecat. Vizat este viceprima-
rul Dumitru Mardare”, a transmis primarul Cătălin 
Martinuș.  

Reporterii BZI au aflat că sume importante de 
bani s-ar fi cheltuit în ultima perioadă, inclusiv 
pentru deplasările elevilor din localitate, de aceea 

anchetatorii au ajuns și la registratura unei școli. 
Această informație nu a fost însă confirmată de 
autorități. 

Dosar penal deschis 
în urma unei sesizări? 
Nu este clar cine a sesizat organele de cerce-

tare în acest caz. Cert este că cercetările vor con-
tinua. Anchetatorii anchetează fapta în sine și nu 
o persoană anume deocamdată. De aceea nu a 
fost luată nicio măsură. Dacă se va dovedi că vi-
ceprimarul comunei sau alt funcționar din cadrul 
primăriei este implicat în delapidare, atunci lucru-
rile s-ar putea schimba. În ultima perioadă, în co-
mună, s-au făcut investiții majore, iar asta 
probabil că le-a permis unor funcționari să facă 
mici „artificii”. Cert este că, dacă vor fi găsiți vi-
novați, unii angajați ar putea fi trași la răspundere. 
Ofițerii de la Serviciul de Investigare a Criminali-
tății Economice au ridicat mai multe documente 
pe care trebuie să le analizeze în detaliu pentru a 
putea finaliza ancheta. Iată că în urma acestor 
descinderi de la Primăria Dobrovăț ar putea fi 
trase la răspundere mai multe persoane. 

Lucian SAVA/Alexandra MAISNER

Descinderi la Primăria Dobrovăț! 
Viceprimarul este bănuit de 
delapidare. Banii instituției ar fi 
fost cheltuiți după bunul plac
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SERVICII MEDICALE 

CABINET INDIVIDUAL  

DE LIBERA PRACTICA 

„PSIHOLOGIE CLINICA” - CAUIA FLORENTINA 

COPII - ADULTI - SERVICII PSIHOLOGICE POST 

CRIZA COVID SUPPORT DE REINTEGRARE SOCIO 

FAMILIARA SI SCOLARA. 

Telefon: 0732.806.569
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ANGAJEAZĂ Inginer proiectant 
HVAC 

Vino sa faci parte din echipa DAS! Cau-
tam colegi noi pentru departamentul 

de proiectare si ofertare instalatii 
HVAC (termice, climatizare, ventilatie, 

evacuarea fumului și a gazelor 
fierbinți).  

Candidatul ideal: 
Absolvent studii superioare in dome-

niul instalatiilor aferente constructiilor 
Cunostinte temeinice Autocad, Ms 

Office, cunostiintele de MagiCad consti-
tuie un avantaj 

Disponibilitate pentru deplasari, 
atentie la detalii, disponibilitate pentru 
program prelungit 

Descrierea jobului: 
Realizarea documentatiei proiectelor 

de instalatii (parte scrisa si desenata)  
Participarea la discutii cu beneficiarii 

proiectelor realizate 
Proiectarea instalatiilor pentru fazele 

DTAC, PTH, DDE 
Oferirea de asistenta tehnica si su-

port in faza de executie 
Realizarea de memorii tehnice, bre-

viare de calcul, scheme functionale, etc. 
Intocmirea listelor de cantitati, caie-

telor de sarcini, documentatiilor de 
avize, dispozitiilor de santier 

Elaborarea de solutii de proiectare si 
oferirea de solutii tehnice corespunza-
toare pentru toate tipurile de proiecte 
(civile, industriale si agricole). 

Mentinerea legaturii cu furnizorii si 
producatorii de specialitate 

In functie de necesitati, intocmeste 
oferte financiare pentru instalatiile 
HVAC: solicita oferte de pret de la furni-
zori, analizeaza listele de cantitati in 
conformitate cu planurile proiectului, 
centralizeaza ofertele de pret de la fur-
nizori 

Beneficii: 
Salariu motivant 
Tichete de masa / Diurna (in cazul depla-

sarilor) 
Telefon de serviciu 
Calculator cu toate licentele nece-

sare 
ANGAJEAZĂ 
Pentru lucru în ŢARĂ și 

STRĂINĂTATE 
INGINERI cu/fără experiență: 
CONSTRUCŢII CIVILE INDUSTRIALE ŞI 

AGRICOLE 
INSTALAŢII PENTRU CONSTRUCŢII 
INGINERIE ELECTRICĂ, ENERGETICĂ 

ŞI 
INFORMATICĂ APLICATĂ 
MUNCITORI CALIFICAȚI: 
INSTALATORI, ELECTRICIENI, SU-

DORI, LACĂTUŞI, 
ZIDARI, FINISORI, DULGHERI, TÂM-

PLARI, FIERARI BETONIȘTI 
MUNCITORI NECALIFICAȚI cu/fără 

experiență (8/10 clase; cu/fără 
diplomă de bacalaureat) cu posibilita-
tea calificării în meseriile specifice 
domeniului construcții și instalații. 

CV-urile pot fi transmise prin e-
mail la adresa: office@das.ro sau se 

pot depune la sediul societatii din 
Iasi, str.Aurel Vlaicu, nr.87 

Relații la telefon: 0232 262800 
Mobil: 0744 275 627; 0745 125 161



PIERDERI 

Pierdut carnet de student pe numele 
ANTON RAMONA(actual ROCA RAMONA), 
emis de Universitatea Alexandru Ioan 
Cuza” din Iași, Facultatea de Economie și 
Administrarea Afacerilor. Se declară nul.
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festival urban
de sport

BCR 
Sport Arena 

Streetball
2024

Turneul 4 - Iași
19-21 iulie

IULIUS MALL

Baschet 3x3

Zona fanilor

Muzică non-stop

Distracţie

Concursuri

Comunicat de presă 
Lista măsurilor de protecție în perioada de Cod Roșu 

Compania de Transport Public Iași (CTP Iași) a pus în practică o serie 
de măsuri de protecție, în contextul temperaturilor extrem de ridicate. 
Cum Codul Roșu de caniculă se menține, continuăm cu o nouă serie de 
măsuri. 

Încă din luna iunie, am montat dozatoare de apă la capetele de linie, 
atât pentru călători, cât și pentru vatmani și șoferii de autobuz, contin-
uând cu distribuirea de sticle de apă în stațiile de așteptare. De aseme-
nea, am folosit cisterne pentru udarea șinelor de tramvai care au 
înregistrat temperaturi și de 60 de grade, iar programul angajaților a fost 
modificat în intervalul 12.00 - 16.00. 

În plus, pentru vatmanii care lucrează pe vagoane fără instalație de 
aer condiționat sau ventilatoare, se aplică un program special între orele 
10:00 – 18:00, pe perioada zilelor în care temperaturile depășesc 37°C. De 
asemenea, programul de lucru la stradă este redus la 6 ore, iar după 
aceea, vatmanii se vor retrage în depou unde vor sta în locuri umbrite 
pentru încă 2 ore. 

Pentru a proteja sănătatea și siguranța angajaților care își 
desfășoară activitatea în tonetele de vânzare a titlurilor de călătorie, 
acestea vor fi închise între orele 12:00 și 16:00, începând de luni, 15 iulie 
și până miercuri, 17 iulie, inclusiv. Totodată, s-a început dotarea tonetelor 
și dispeceratelor cu ventilatoare, până acum fiind montate 22. 

Excluzând șoferii și vatmanii, programul de lucru al angajaților se 
desfășoară în 2 ture: de la 06:00-14:00 și de la 13:00-21:00. 

Respectăm aceste măsuri pentru sănătatea și siguranța tuturor 
angajaților noștri. În prezent, CTP Iași are la stradă 150 de vatmani și 15 
tonetiste, a căror protecție este o prioritate în aceste zile cu temperaturi 
extreme. 

În plus, pentru confortul călătorilor, aceștia pot solicita apă de la 
angajații noștri din dispeceratele unde sunt montate dozatoare de apă, 
până astăzi fiind consumați peste 1000 de litri de apă. De asemenea, am 
distribuit peste 100 de sticle cu apă călătorilor care așteptau mijloacele 
de transport în comun. Tot pentru confortul călătorilor, stațiile de 
așteptare sunt curățate și spălate în fiecare noapte și se monteză noi 
adăposturi acolo unde stațiile nu erau prevăzute cu acestea.  

Echipele CTP Iași monitorizează permanent mijloacele de transport 
în comun, pentru a veni în sprijinul călătorilor și acorda asistență, în 
cazul în care este necesar. 

Reprezentanții CTP Iași recomandă călătorilor aflați în stații să evite 
expunerea prelungită la soare, să evite călătoriile între orele 12.00 și 
16.00, să poarte haine de culoare deschisă, șepci sau pălării și să se hid-
rateze corespunzător. 

Pentru mai multe informații, vă rugăm să contactați compartimentul 
de Relații Publice al CTP Iași. 
CTP Iași - Împreună pentru un transport sigur și eficient!
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LansarLansarea ea Proioiectectululuiui 
CRESCRESTEREA EREA DURABIRABILA A A A CAPACICAPACITATATILOR R DE E PROPRODUCTCTIE E SI MODERNERNIZAREA AREA S.C.C. DYNAMAMIC 

PRIPRINT SOLUTIONS S.R.R.L. PRIPRIN ACHACHIZITIA A DE E UTILAJAJE E NOI 

S.S.C. DYDYNANAMIC PRINTNT SOLOLUTUTIONSONS S.S.R.R.L. cu sediul in: Comuna Ciurea, Sat Lunca Cetatuii, str. Dreptatii, nr.20, 
parter, camera 1, bl.10, ap.2, judetul IASI, Romania, cod postal 707085, a demarat incepand cu 09.07.2024 
implementarea proiectului: „C„CRESTEREA DURABILA A CAPACITATILOR DE PROPRODUCTCTIE E SI 
MOMODERNIZAREA S.C. DYNAMIMIC PRIPRINT SOLUTIONS S.R.R.L. PRIPRIN ACHACHIZITIA A DE E UTILAJAJE E NOI” COD SMIS: 
317242, proiect finantat prin Programul Operational Regional 2021-2027, Prioritatea 1 „O regiune mai 
competitiva, mai inovativa”, Apel: Investitii pentru modernizarea microintreprinderilor, 
PR/NE/2023/P1/RSO1.3.1/1 – Microintreprinderi. 

ObObiectivul general al proiectului este sa stimuleze cresterea durabila a societatii DYNAMIC PRINT 
SOLUTIONS SRL, prin modernizarea capacitatilor sale de productie odata cu dotarea cu tehnologie 
performanta, pentru a consolida pozitia societatii in industria tipografica si pentru a satisface cerintele 
crescande ale clientilor tinta. Investitia este implementata in regiunea de Nord-Est, Romania, cu accent pe 
inovatie tehnologica, sustenabilitate si impact pozitiv asupra comunitatii locale. ScopScopulul proioiectectululuiui este 
crearea premiselor de dezvoltare si extindere a capacitatilor avansate de productie in cadrul SC DYNAMIC 
PRINT SOLUTIONS SRL, consolidarea pozitiei pe piata si atragerea de noi clienti prin realizarea de investitii 
in echipamente performante cu productivitate ridicata. 

ReRezulultatele prproiectululuiui:  

1. Echipamente/ dotari noi achizitionate: 11 buc.: 1. Gravator laser cu accesoriu rotativ, 1 buc. 2. Echipament 
de tipar digital – color, 1 buc. 3. Aparat indosariat, 1 buc. 4. Imprimanta integrata printer si cuter, 1 buc. 5. 
Aparat faltuit, 1 buc. 6. Masina de plastifiat, 1 buc. 7. Aparat biguit/microperforat, 1 buc. 8. Prima imprimanta 
direct-to-film (DTF), 1 buc. 9. Echipament de print direct pe obiecte model 1, 1 buc. 10. Echipament de print 
direct pe obiecte – model 2, 1 buc. 11. Capsator, 1 buc. 

AuAutoritate dede Mananagegementnt pentru Programul Regional Nord-Est 2021-2027 este Agentia pentru 
Dezvoltare Regionala Nord-Est. Valoarea totala a proiectului este de 1.285.133,20 lei, din care valoarea 
finantarii nerambursabile este de 873.024,00 lei, cu o perioada de implementare de 12 luni, respectiv intre 
data 09.07.2024 si data de 09.07.2025. 

ImImpactul l ininvestitieiei i lala nivivelulul l lolocalitlitatatii/ii/regiuiunii:ii: Proiectul implementat in cadrul societatii va conduce la 
cresterea numarului de salariati din cadrul societatii cu 3 locuri noi de munca, din care 1 loc de munca din 
randul persoanelor defavorizate ducand implicit la cresterea nivelului economiei Regiunii de Nord-Est in 
care societatea activeaza, contribuind la reducerea decalajelelor economice care exista intre regiunile 
Romaniei. 

InInfoformatii ii suplimlimentare privind derularea proiectului se pot obtine de la sediul S.S.C. DYDYNANAMIC PRINTNT 
SOSOLULUTITIONS S S.S.R.L.L. cu sediul in: Comuna Ciurea, Sat Lunca Cetatuii, str. Dreptatii, nr.20, parter, camera 1, 
bl.10, ap.2, judetul IASI, Romania, telefon: 0749590804, Email: birou.dynamicprint@gmail.com.  

PePersoanana dede contntact: CLAUDIU-NECULAI PRICOPI, Administrator 
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Fermierii din Iași au depus 
proiecte în valoare de 12,5 
milioane de euro în 
măsurile DR 25- 
Modernizarea 
infrastructurii de irigații și 
DR 26- Înființarea 
sistemelor de irigații. 
Specialiștii AFIR verifică 
planurile, iar rapoartele de 
selecție ar putea fi 
publicate în cel mult  
trei luni 

 
S-a încheiat perioada de depu-

nere a proiectelor în măsurile DR 25 
și DR 26, derulate de Agenția pentru 
Finanțarea Investițiilor Rurale (AFIR). 
Fermierii din Iași au depus opt pla-
nuri în valoare de 11,99 de milioane 
de euro în Măsura DR 25- Moderniza-

rea infrastructurii de irigații și un 

proiect în valoare de 438.000 euro în 

măsura DR 26- Înființarea sistemelor 
de irigații. La nivel național, în pe-
rioada 15 martie - 15 iulie 2024, în 
măsura DR 25 s-au depus 357 de so-
licitări de finanțare, în valoare totală 
de 530.717.784 de euro. Gradul de de-
punere pentru modernizarea infras-
tructurii de irigații a depășit 
alocarea financiară și a ajuns la 
peste 130 la sută, astfel că există un 
interes din partea Organizațiilor Uti-
lizatorilor de Apă pentru Irigații 
(OUAI-urilor). Sprijinul nerambursabil 
acordat de AFIR este de până la 1,5 
milioane de euro pentru fiecare 
OUAI, iar sprijinul public este de 100 
la sută nerambursabil, raportat la 
costurile eligibile. 

Fermierii din Iași au depus 
proiecte europene în 
valoare de 12,5 milioane  
de euro 
În măsura DR 26 a fost depus, 

din Iași, un singur proiect în valoare 
de 438.000 de euro. În perioada 15 
ianuarie - 15 iulie 2024 au fost de-
puse, la nivel naționale, 48 de pro-
iecte în valoare de 21 de milioane de 
euro. Valoarea maximă a finanțării 
care se poate obține pentru înființa-
rea sistemelor de irigații prin inter-
mediul DR-26 este de 500.000 de 
euro/beneficiar, iar sprijinului public 
nerambursabil este de 65 la sută din 

costurile eligibile aferente proiectu-
lui. Pentru sesiunea din acest an, 
alocarea financiară a fost de 
400.000.000 de euro pentru moder-
nizarea infrastructurii de irigații în 
măsura DR 25 și de 102.421.176 de 
euro pentru înființarea sistemelor de 
irigații prin intermediul măsurii DR 
26. În această perioadă, sunt anali-
zate cererile de finanțare depuse de 
fermieri în cadrul celor două măsuri. 
Astfel, rapoartele de selecție pentru 
aceste măsuri ar putea fi depuse în 
trei luni pe site-ul AFIR.  

Fermierii din Iași au irigat 
peste 12.000 de hectare  
cu terenuri agricole 
Fermierii din Iași au semnat con-

tracte de irigații cu Agenția Națio-
nală pentru Îmbunătățiri Funciare 
(ANIF), pentru anul 2024, pentru o 
suprafață de 30.609 hectare. Apa 
este livrată gratuit de ANIF. În jude-
țul Iași, sunt două amenajări mari de 
irigații funcționale, respectiv ame-
najarea Tabăra-Trifești-Sculeni 
(17.258 de hectare) și amenajarea 
Sculeni-Țuțora-Gorban (20.981 de 
hectare), dar și 13 OUAI-uri care au 
în proprietate infrastructura secun-
dară de irigații de pe întreaga supra-
față a amenajării. Ministerul 
Agriculturii și Dezvoltării Rurale 
(MADR) a alocat 15 milioane de euro, 
fonduri necesare pentru moderniza-
rea sistemului de irigații din Iași. Lu-
crările s-au finalizat la stația SPA 
Sud Soloneț, care deservește peste 
4.000 de hectare de teren agricol, 
fiind o stație din amenajarea Tabăra-
Trifești-Sculeni. Sistemul de irigații 
va fi modernizat și în stația SPA Nord 
Soloneț, care deservește aproape 
7.000 de hectare, dar și la SPA 
Lunca, unde sunt în jur de 6.000 de 
hectare. Valoarea totală a investiției 
în amenajarea Tabăra-Trifești-Scu-
leni, unde sunt cele trei stații SPA, 
este de aproximativ 22 de milioane 
de lei. Fermierii din Iași au depus 
proiecte europene în valoare de 12,5 
milioane de euro în măsurile pentru 
irigații, derulate de AFIR. 

Raluca COSTIN
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Fermierii din Iași au depus proiecte în 
valoare de 12,5 milioane de euro în 
măsurile pentru irigații, derulate de AFIR
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Nunta surpriză s-a dus de râpă. 
Futerman părinții trebuiau să fie 
surprinși 

Babele bârfitoare încep rubrica de azi cu o 
povestioară de prim mediu de hafaceri. Patiseria 

Futerman, sora lui Bănuț, se însoară. Da, ea se 
însoară, nu se mărită cu direftorul de dezvoltare 
Ban Mâță. Nunta se voia a fi surpriză pentru pă-
rinții Futerman, însă niște băieți răi au dat totul 
la gazetă. Cică Futerman părinții ar fi trebuit să 
fie surprinși că fiica se însoară. Ce-i drept, așa 
ar fi normal, să fie surprinși că fiica se însoară la 
50 de ani, dar bine că a făcut-o și acum, că cine 
știe dacă o mai lua cineva... Casă de paie! 

A lăsat-o pe videochatistă gravidă? A 
pus poze cu ecografia 
În continuarea rubricii de azi, babele vă po-

vestesc câteva chestiuni de prin lumea video-
ceatului. Măriuca Georgeta a rămas însărcinată! 
Bucurie mare, nu alta! Totuși, prin mediul online 
sunt dezbateri aprinse. Că este însărcinată este 
clar, dar problema este că nu se știe cine e tatăl. 
Unii spun că e noul iubit, alții spun că ar fi altul la 

mijloc. Problema este a fetei până la urmă, dar 
povestea este savuroasă. Unele voci spun că 
tatăl ar fi o persoană importantă din Târg, dar 
cine știe care este adevărul?  

Domnul doctor nu vrea să se 
interpreteze, de aia nu s-a așezat 
lângă ea 
La final de rubrică, babele vă povestesc câ-

teva chestiuni de prin lumea medicoasă. Bazil 
Cepuloi a participat la o conferință la Hiro alături 
de menajera Mireluța Grosuța. Cepuloi a avut însă 
o reacție de neînțeles. Deși avea un scaun lângă 
Mireluța, s-a dus la distanță de ea și a spus că 
este mai bine așa, să nu se interpreteze. Păi, 
oare ce a vrut să spună cu asta? Tot ce a făcut, 
de fapt, Cepuloi a fost să dea frâu liber interpre-
tărilor... Nu e chiar frumos, nu?

Bursa bârfelor

Un bărbat de 36 de ani, din Vaslui, a 
făcut un scandal monstru în Piața 
Unirii din Iași. Acesta a început să fie 
agresiv cu persoanele care stăteau la 
localurile din zonă și a fost scos 
afară cu forța de către paznici 

 
Luni, 15 iulie 2024, în jurul orei 16:30, un bărbat 

din comuna Averești, județul Vaslui, a provocat 
mai multe probleme în centrul Iașului. Fiind băut 
bine, acesta a început să meargă pe la terase și 
să agreseze verbal clienții. La un moment dat, a 
fost imobilizat de paznici și a fost chemată Poliția 
Locală în sprijin. 

Scandal în Piața Unirii din Iași 
M.M., în vârstă de 36 de ani, umbla pe străzile 

din Iași și, fiind sub influența alcoolului, a început 
să creeze probleme oamenilor de la terase, cărora 
le cerea o sticlă de vin, înjurându-i când era refu-
zat. După ce a trecut pe la două localuri, a fost 
prins de paznicii unei terase și imobilizat. Aceștia 
l-au adus imediat la un echipaj de Poliție Locală 
și l-au pus cu fața pe capotă. Polițistul local a 
cerut sprijinul colegilor, care și-au făcut apariția 
la fața locului. Agresorul a fost încătușat, însă în 
tot acest timp a continuat să țipe și să înjure. Zi-
lele trecute, la ștrandul municipal, s-a iscat o al-
tercație între mai multe persoane. 

„În data de 15.07.2024, în jurul orei 16:45, poli-
țiștii locali s-au autosesizat cu privire la produce-
rea unor acte de tulburare a ordinii și liniștii 
publice în Piața Unirii. La fața locului fiind identi-
ficată o persoană aflată sub influența băuturilor 
alcoolice, care amenința persoanele din zonă, fo-
losind expresii și cuvinte jignitoare. Întrucât, în 

momentul interceptării, persoana în cauză a con-
tinuat să se manifeste violent, dând dovadă de 
agresivitate sporită, s-a procedat la imobilizarea 
acesteia prin încătușare”, au transmis reprezen-
tanții Poliției Locale Iași.  

Individul nu s-a liniștit 
Deși a fost încătușat, bărbatul nu s-a liniștit și 

a continuat să înjure și să se zbată în mâinile po-
lițiștilor. Acesta a fost transportat cu echipajul de 
poliție la Institutul de Psihiatrie „Socola”, pentru a 
primi sprijin specializat. Individul nu a mai fost de-
pistat prin municipiul Iași făcând astfel de pro-

bleme. Polițiștii locali au fost solicitați, în această 
vară, la sute de intervenții. 

„Persoana a fost condusă și internată la Insti-
tutul de Psihiatrie «Socola». Persoana a fost san-
cționată contravențional, cu amendă în valoare de 
500 de lei, în baza Legii 61/1991, privind sancțio-
narea faptelor de încălcare a unor norme de con-
viețuire socială a ordinii și liniștii publice”, au mai 
precizat polițiștii locali. 

După ce a provocat un scandal imens în Piața 
Unirii din Iași, bărbatul se poate gândi la ce a făcut 
în timp ce este internat la Institutul de Psihiatrie 
„Socola”. 

Petronel ȘTEFAN

Scandal în Piața Unirii din Iași. Un bărbat din 
Vaslui a făcut dezastru prin localurile din centru. 
Polițiștii l-au încătușat imediat pe agresor


